
Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 27. september 2022 kl. 19.30 til 22.00.
hos Marianne - deltagere: Hugo pr skærm, Kirsten, Tore  (til klokken 21), 
Christian og Marianne, Morten og Jacob.

1) Godkendelse af referat fra mødet d. 29. aug. -22.

Der var ingen kommentarer til referatet. Referatet godkendt.

Vedr. fremsendelse af tilbud renovationen af vandværket sendte Hugo d. 27/9-
22 det relevante tilbud (Industri Service APS v/Troels Pedersen) dateret 17/12 -
21. Ordrebekræftelse fra Blue Control fra 14& -22 var sendt frem 14/6 -22.

Kort gengivet: Rentvandstank / nedgravet / rør til boringer 346.000
Tilslutning / div. måleudstyr / bundfældningstank 306.000

Styresystem 180.679
hertil kommer anslået elektriker   10.000

I alt 842.679

+ moms

2) Opfølgning på handeleplan (punkt for punkt)

1. Handleplan 

Model diskuteret. 
Vedtaget at bruge den. Kirsten gav tilsagn om at opdatere efter hvert møde, 
når referat var skrevet.  

Den sendes efter opdatering ud til bestyrelsen til aktion.

Vedtaget at formand sender dagsorden for bestyrelsesmøder ud en uge inden 
hvert møde.

2. Anvendelse af TEAMs.

Morten havde oprette os i Teams. Systemet kan bruges gratis i grundversion. 
Ellers 24 kr. pr. bruger pr. md!! Betaling skal vi ikke ud i. Morten forklarede 
brugen af systemet. Der var nogle problemer han ville se på. Hugo indskød, at 
Google har et tilsvarende system.

3. Indvindingstilladelse. 

Vi afventer forbrug i 2022. Så tages emnet op igen. Dog så det pt ud til at 
forbruget var steget.

4. Ny tank. 



Møde med entreprenør d. 20/9-22 efter udsættelse. Deltagere: Hugo, Morten 
og Christian. Entreprenør kommer med opdateret tilbud og info om 
leveringstider. Diskussion om størrelse af tank. Om det er 20 eller 26m3 gør 
ikke den store prisforskel. Placering - efter grundejers ønske – der hvor den 
gamle betontank ligger. Nedrivning anslog entreprenøren til 75.000. Kirsten 
indskød, at vi skal overveje beplantning / indhegning efter endt arbejde. 

5. Nyt ledningsnet. 

Christian havde taget kontakt til rådg. ing. DJ og Co – Mogens Madsen – d. 12 
sept. -22. Aftalte at vi er klar til at gå I gang med den indledende 
tilstandsundersøgelse. ( se evt. bilag til mødereferatet fra d. 29. marts -22 – 
referat fra skærmmøde med DJ ). Aftalt at vi selv først finder de manglende 
stophaner, og selv interviewer de der er i byen, og som kender til nettet fra 
tidligere og også interviewer den VVS’er der har hjulpet os tidligere. Derefter 
kontakter Christian DJ igen, for at vi kan mødes og aftale det videre forløb. 
Hugo sender Morten det USB-stik som tidligere formand – Martin – har givet os. 
Christian kontakter Thvilum mht. status på kortmateriale.

6. Boring 1 lukkes? 

Hugo havde inden mødet sendt materiale fra Brøker – fra 29/7 -21. Det viser, at
den ”nye” boring er i god stand og kan levere det vi skal bruge. Problemer med
at pumpe mere op end nu kan skyldes filterkapacitet – som er for lille – 
indikerer rapporten. 
Større filtre giver mulighed for bedre hviletid, eller beholde dem vi har og styre 
bedre end nu. 

Nødforsyning skal overvejes.

Christian havde spurgt hos entr. fa. Arkil A/S (har foret kloakledninger i stedet 
for at skifte dem) om det kunne lade sig gøre at fore vores gamle boring, så 
den kunne leve videre. Svaret var: nej, primært pga. hygiejnekrav.

7. BNBO. 

Møde Med J. Stausholm aftalt til d. 4/10-22. Vedtaget at lytte og modtage det 
materiale han præsenterer. Derefter kan Vandforeningen kontaktes for at få 
vurdering af det der er modtaget/hørt fra JS.

Forventer et krav på 100.000 pr. hektar – på trods af at noget af arealet ikke 
dyrkes!

8. Indmeldelse i Lejre Vandråd.



Christian sendte indmeldelsesblanket d. 1/9 -22. Har ikke hørt noget endnu. 
Rykket d. 27/9-22. (kom på plads d. 30/9-22)

9. El priser.

Kirsten havde sendt oversigt over udvikling i udgifter til el.

Kort: pr udpumpet m3 netto -21 1,68, i -22 frem til nu 2.38 og beregnet for hele
året 2,62. Vi skal have dækket dette ind fra i år og forudse pris/flere stigninger 
i budgettet/takstblad for 2023. Det koster nu en krone mere pr. m3 vi leverer 
end sidste år.

Vi tager det (budget/takstblad) op igen til mødet 28/11 i år.

Diskuteret om pumper kan køre bedre mht. at spare på strømmen.

Christian havde talt med Vandforeningen om de arbejder med spareråd. Den 
relevante medarbejder vil vende tilbage. (-- det gav ikke noget 
revolutionerende).

Andel har meddelt, at de hæver prisen mellem klokken 17-21 med mere end 
en krone, så tilrettelæggelse af oppumpning skal indtænkes. Fint at Tore 
pumper om natten. Han må meget gerne have fokus på elpriser, når han fylder
sin tank op.

10. Stophaner

Brevet til beboerne er rettet til efter oplæg på sidste møde og det har fået 
bemærkning med om at beboerne gerne selv må lede, men at vi også gerne 
hjælper. Der er sat deadline til 31. oktober -22.

Entreprenøren var her d. 20/9 -22 og brugte nogle timer på Kildevang sammen 
med Christian på at finde stophaner. 4 beboere havde allerede fundet deres og
efter et par timer med entreprenøren mangler der nu kun 1 på Kildevang. ( der 
var ingen hjemme, og vi havde behov for at komme ind). Der blev brugt både 
metalsøger og en lydsøgningsmetode, hvor der sættes lyd til røret ud til 
stophanen. Derefter lyttes der så frem til stophanen.

Christian er på vej rundt med breve til de øvrige. 

Mht. betaling – som påhviler de enkelte – afventes regning fra entreprenør.

11. Hul på Toftevej.

Hullet endnu ikke lavet. 



12. Alternativ VVS’er.

Der er henvendelse til Gotlieb. Tores egen VVS’er kan ikke tilbyde 24/7. Tore 
kontakter Malling.

13. M3 pris / fast bidrag

Vi er nødt til at øge vores indtægter. Kirsten gennemgik en række eksempler. 
De der bruger lidt vand betaler et forholdsmæssigt større beløb pr. m3 på 
grund af det faste beløbs størrelse. Kirsten gav eksempler på hvordan der kan 
tilstræbes en større ensartethed mellem alle brugerne. Beregningerne var gjort
med udgangspunkt i Bo ’søndags-tanker’ samt med inspiration fra Lejre 
Vandværks beregningsmetode. 

Emnet – ændring af fordelingsnøglen – tages op på næste møde – 2/11 -22.

3) Økonomi, bank status

Stadig to banker. Nordea er omsider ved at overøre til SparNord, hvor vi har en
kassekredit. Likviditet 371.000, og værdipapir ca. 50.000.

4) Elpriser, forslag om evt. midlertidig hævelse af m3-prisen

Behandlet under 2 – 9

5) BNBO. Planlægning af møde 4/10 -22 med Jakob S. Deltagere / sted

Behandlet under 2-7

6) Sporing af stophaner

Behandlet under 2-10

7) Møde vedr. placering af vandtank – nedrivning af gammel.

Behandlet under 2-4

8) Nyt ledningsnet

Behandlet under 2-5

9) Ældste boring – evt. lukning

Behandlet under 2-6

10) Evt. brug af anden VVS’er -24/7

Behandlet under 2-12



11) evt.

Ingen emner.

Ref. Chr.



Emner ansva
rlig

deadli
ne

1
3

22.09.
27

Oplæg om m3 pris på vand kontra fast 
kontingent.
Kirsten udarbejder forskellige oplæg

KB 22.11.0
2

1
2

22.09.
27

VVS’er alternativ undersøges. Der er henvendelse til
Gotlieb. Tores egen VVS’er kan ikke tilbyde 24/7. 
Tore kontakter Malling.

TJ/KB 22.11.0
2

1
1

22.08.
29

Hul på toftevej skal asfalteres. HM

1
0

22.09.
27

Der nu kun 1 stophane på Kildevang
Christian er på vej rundt med breve til de øvrige.
Mht. betaling – som påhviler de enkelte – afventes 
regning fra entreprenør.

CdL 22.10.3
1

9 22.09.
27

22.08.
29

Det koster nu ca. en krone mere pr. m3 vi leverer end
sidste år.
Vi tager det (budget/takstblad) op igen til mødet 
28/11 i år.
Kirsten vil præsentere et overblik over hvordan el-
pris kan afspejles i vandprisen, sådan at vandprisen 
kan sættes op. Dette bør tages op hvert år – det 
kunne jo være elprisen gik ned igen.

KB Næste 
møde

7 22.08.
29

BNBO Møde Med J. Stausholm aftalt til d. 4/10-22. 
Vedtaget at lytte og modtage det materiale han 
præsenterer. Derefter kan Vandforeningen kontaktes 
for at få vurdering af det der er modtaget/hørt fra JS.
Forventer et krav på 100.000 pr. hektar – på trods af 
at noget af arealet ikke dyrkes!

TJ/MG 22.10.0
4

6 22.09.
27

Boring 1 lukkes
Nødforsyning skal overvejes.

CdL

5 22.09.
27

Nyt ledningsnet Aftalt at vi selv først finder de 
manglende stophaner, og selv interviewer de der er i 
byen, og som kender til nettet fra tidligere og også 
interviewer den VVS’er der har hjulpet os tidligere. 
Derefter kontakter Christian DJ igen, for at vi kan 
mødes og aftale det videre forløb.
Hugo sender Morten det USB-stik som tidligere 
formand – Martin – har givet os. Christian kontakter 
Thvilum mht. status på kortmateriale.

CdL

CdL

HM

4 22.08.
29

NY tank. HM/CdL

3 22.08.
29

Indvindingstilladelse vi er ved at nå vores tilladte 
og har måske behov for ny. Vi afventer forbrug 2022

HM 22.12.3
1

2 22.08.
29

Det blev diskuteret om bestyrelsen skulle anvende 
f.eks. Teams eller andet tilsvarende platform i vores 
arbejde.

MB

1 27.09. Kirsten gav tilsagn om at opdatere efter hvert møde, KB



29 når referat var skrevet.
Vedtaget at formand sender dagsorden for 
bestyrelsesmøder ud en uge inden hvert møde.

HM 22.10.2
6


